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ملیکا شریفی نیا مشغول بازی 
در اولین سریال علی ملاقلی پور 
به نام »کتونی زرنگی« است. او 
در این سریال طنز با بازیگرانی 
مانند افسانه چهره آزاد، هدایت 

هاشمی و علی سلیمانی همبازی شده است.

نیکی مظفری به زودی برای 
بازی در نقش »کیمیا خاتون« 
در کــنــســرت نــمــایــش »ملت 
عشق« به کــارگــردانــی محمد 
ــی رود.  حاتمی روی صحنه م

روزبه نعمت اللهی و کامران تفتی از بازیگران این 
کنسرت نمایش هستند.

کیومرث پوراحمد به دلیل این 
که بعضی از سینماها از اکران 
ــودداری  فیلم »تیغ و ترمه« خ
کرده اند، فعلا از نمایش فیلم 
ــا فیلم  ــراف داده اســت ت ــص ان
دوباره مورد بررسی قرار بگیرد و در این سینماها 

نیز اکران شود.

مقام  در  علیخانی  ــان  ــس اح
تهیه کننده مستند »شیب تند«، 
سینماحقیقت  جشنواره  در 
ــن مستند به  حــضــور دارد. ای
کــارگــردانــی لقمان خالدی، 

مشکلات اهالی یکی از روستاهای زلزله زده 
سرپل ذهاب را روایت می کند.

چهره ها و خبر ها

سینمای ایرانتلویزیون

خبر

ــم  ــراس ــان مـــعـــادی در م ــم ــی پ
هالیوودی  فیلم  از  رونــمــایــی 
»شش زیرزمین« که در نیویورک 
ــزار شـــده، حــضــور داشته  ــرگ ب
است. این فیلم ساخته مایکل 
ــان رینولدز، فــردا در سرویس  بی و با بــازی رای

نتفلیکس منتشر خواهد شد.

تمجید بنی فاطمه از یک فیلم مستند

سید مجید بنی فاطمه از ویژگی های مستند 
سینمایی »روایت رهبری« و تاثیرگذاری آن گفت.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، در دومین 
روز از سیزدهمین دوره جشنواره سینما حقیقت، 
ــران شــد. مستندی  مستند »روایــت رهبری« اک
که در بخش رقابتی و بخش شهید آوینی این 
جشنواره حضور دارد. ماجرای مستند روایتگر 
تاریخ معاصر و چگونگی انتخاب حضرت آیت ا... 
سید علی خامنه ای به عنوان رهبر انقلاب اسلامی 
و فعالیت های سیاسی ایشان است. این مستند به 
کارگردانی مهدی نقویان ساخته شده است. یکی از 
حاضران در سالن حاج مجید بنی فاطمه مداح اهل 
بیت)ع( بود که پس از پایان مستند، نزد کارگردان 

اثر رفت و به تمجید از عملکرد وی پرداخت.
این مداح اهل بیت)ع(، ضمن تمجید از مستند، 
گفت: »مــن در حــوزه مستند و فیلم صاحب نظر 
نیستم؛ ولی این را می دانم که بعضی فیلم ها مثل 
مستند »روایت رهبری« تبدیل به سند می شوند. 
یعنی ده یا بیست سال بعد، نوجوانان و جوانان شاید 
در کتاب ها بسیاری از مستندات تاریخی را نبینند، 
ولی به این فیلم ها مراجعه می کنند و رویداد های 
مهم تاریخی را می شناسند.« وی افزود: »آیندگان 
می توانند به این طریق تاریخ را واضح ببینند. من 
مستند »روایت رهبری« را تکمیل کننده بسیاری از 
کار های تاریخی دیدم. به مهدی نقویان کارگردان 
مستند هم گفتم که سختی ساخت چنین آثاری این 
است که نباید چیزی از قلم بیفتد. شاید ظاهر مستند 
چند مصاحبه ساده به نظر بیاید، اما در اصل این گونه 
نیست.« بنی فاطمه در پایان گفت: »خدا را شکر 
چیزی که دیدیم جامع و کامل بود. مستند ها همان 
حقایقی هستند که از دل مردم بیرون می آیند. اگر 
حقایق نشان داده شود، خیلی خوب است. شاید در 
فیلم های سینمایی بزرگ نمایی وجود داشته باشد، 

اما در مستند این گونه نیست.«

ساخت سریال حضرت هاجر)س(

محمدرضا ورزی کارگردان سریال های تاریخی 
تلویزیون، این روزها مشغول نگارش فیلم نامه و 

ساخت سریال جدیدش است.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، محمدرضا 
ورزی کارگردان سریال های تاریخی تلویزیون، 
قرار است سریالی تاریخی درباره زندگی حضرت 
هاجر)س( بسازد. طرح اولیه این سریال تصویب 
شده و همانند کار های دیگر این کارگردان، تاریخی 
است. محسن علی اکبری هم تهیه کنندگی این 
سریال را بر عهده دارد. سریال های »عمارت 
فرنگی«، »معمای شاه«، »ستارخان«، »ایراندخت«، 
ــه« از آثــار  ــای مــشــروطــه« و »تبریز در م ــال ه »س

ساخته شده به کارگردانی محمدرضا ورزی است.

پخش برنامه ای جدید با حال وهوای 
»ماه عسل«

تهیه کننده برنامه »ما ایرانی ها« درباره جزئیات این 
برنامه، توضیحاتی ارائه کرد.

به گزارش فارس، محمد کریمی درباره برنامه »ما 
ایرانی ها« که قرار است به زودی از شبکه پنج سیما 
پخش شــود، گفت: »»مــا ایرانی ها« یک برنامه با 
سوژه های اجتماعی و ملی است و در فضای کلی آن 
فضیلت های اخلاقی منحصر به ایرانی ها است.« 
وی ادامه داد: »قهرمان های برنامه ما الزاما افراد 
شاخص و چهره نیستند، امــا قهرمان های ملی 
هستند. هر فــردی که کار مهمی را انجام داده و 
بنیان گذاری کرده است می تواند قهرمان برنامه ما 
باشد. مثل موسس محک یا آقایی که خانه هایش را 
به صورت رایگان اجاره می دهد و فردی که کلیه اش 
را اهدا می کند.« این تهیه کننده همچنین درباره 
این که مهمان های برنامه ما باید قصه داشته باشند، 
گفت: »مهمان هایی که در »ما ایرانی ها« حضور پیدا 
می کنند باید داستان و درام داشته باشند تا بتوانند 
بــرای مخاطب کشش ایجاد کنند مثل کمک به 
همنوع. « وی در پاسخ به این سوال که برنامه »ما 
ایرانی ها« شباهت بسیاری به »ماه عسل« دارد، نیز 
اظهار کرد: »شباهت هایی به »ماه عسل« داریم، اما با 
جنبه و رویکرد مثبت. ممکن است »ماه عسل« نیمه 
خالی لیوان را می دید، اما هدف ما دیدن نیمه پر 

لیوان و نشاط آفرینی و امید است.«

توضیحات وزیر ارشاد درباره 
مالیات هنرمندان

ــادی محمدی - سید عباس صالحی وزیــر  ه
فرهنگ و ارشـــاد اســلامــی در حاشیه نشست 
هیئت دولت در خصوص بودجه فرهنگ در سال 
99 با بیان این که وضعیت بودجه فرهنگ در 
سال های گذشته نیز وضعیت مطلوبی نداشته، 
خاطرنشان کرد: »با وضعیت جدید بودجه ای و 
کاهش شدید درآمدهای دولت فشار زیادی نیز به 
بودجه فرهنگ وارد شده است. بودجه کل حوزه 
فرهنگ با ورزش 2.5 درصد از کل بودجه بوده که 
الان کمتر هم شده که سال سختی را برای آینده 

خواهیم داشت.«
ــاره مالیات  ــاد در پاسخ به سوالی درب وزیــر ارش
هنرمندان نیز گفت: »در بودجه تبصره ای آمده 
بود که می توانست برای جامعه وسیع فرهنگ 
و هنر، خطرناک باشد. الان کارمندان با حقوق 
زیر سه میلیون تومان معاف از مالیات هستند. ما 
بخش وسیعی از اهالی فرهنگ و هنر را که چند 
صد هزار نفر می شوند، داریم که براساس پیمایش 
ما، درآمدشان به طور متوسط 2.5 میلیون در ماه 
است و با آن تبصره، تعداد زیــادی از هنرمندان 
و فرهنگیان دچــار مسئله می شدند. دوستان 
متقاعد شدند فعلا جای این بحث در بودجه نیست 
و باید حتما در اصلاح قانون مالیات به صورت 
کارشناسی بحث شود و کسانی که درآمد بالایی 

دارند مورد توجه مالیاتی قرار گیرند.«
وی درباره وضعیت یارانه مطبوعات در سال آینده 
نیز با خنده گفت: »با دفاعیات ما، به  رغم مشکلات 
موجود، در لایحه بودجه، یارانه را کم نکردند و حتی 

زیاد هم کردند، اما مهم تخصیص است.«

مصطفی قاسمیان - فیلم سینمایی »23 نفر« 
همان گونه که از نامش پیداست، به ماجرای 
اسارت و چگونگی آزادی 23 نوجوان رزمنده 
در دوران دفاع مقدس می پردازد؛ ماجرایی که 
پیشتر در دوکتاب »آن بیست وسه نفر« و »ملا 
صالح« روایت شده و مهم تر از آن، یک قسمت 
از برنامه »ماه عسل« که بسیار دیده شد، به آن 
پرداخت. این فیلم محصول سازمان هنری-
رسانه ای اوج به کارگردانی مهدی جعفری، 
از دیروز در سینماها به نمایش عمومی درآمده 

است.

یک فیلم قصه گو

و 1  قصه گوست  نفر«   23« فیلم 
ــه کلیت آن را  مــاجــرایــی را ک
همه می دانیم، از ابتدا تا انتها، 
ــت. فیلم به  با جزئیات به تصویر کشیده اس
واسطه حضور رسانه ای پررنگ مابه ازای واقعی 
رزمنده ها، واجد تعلیق به معنای معمول آن 
نیست، اما چگونگی آزادی نوجوانان قصه، 
عامل مهم پیش برنده درام است؛ به ویژه آن که 
از همان اوایل فیلم، مشخص است که نوجوانان 
رزمنده، در ابتدا درک چندانی از استفاده 
تبلیغاتی رژیم بعث از حضورشان در اردوگاه 
نــدارنــد. رمزگشایی از مــاجــرای عجیب ملا 
صالح قاری و چند خرده داستان کوچک، دیگر 
خطوط داستانی است که در کنار پیرنگ اصلی، 

روایت می شود.

در  خـــاص  و  عـــام  تحسین 

جشنواره2 
ــال گــذشــتــه در  ــفــر« سـ »23 ن
ملی  جشنواره  سی وهفتمین 
فیلم فجر حاضر بود و در بخش های بهترین 
صدابرداری، طراحی صحنه، جلوه های ویژه 

میدانی، جلوه های ویژه بصری و چهره پردازی 
نامزد دریافت سیمرغ بلورین جشنواره شد. 
این فیلم در نهایت سیمرغ بهترین فیلم از نگاه 
ملی را کسب کرد. فیلم »23 نفر« در جشنواره 
خوب  بسیار  فیلم  چندین  که  گذشته  ســال 
داشت، مورد استقبال مخاطبان نیز قرار گرفت 
و میان حدود 30 فیلم، هفتمین اثر محبوب 

تماشاگران بود.

برآمده از یک دغدغه

ــارگـــردان 3  ــدی جــعــفــری کـ ــه م
»23 نــفــر«، فیلم را بــا دغدغه 
ــی اش ســاخــتــه اســت؛  ــص ــخ ش
برخلاف برخی آثار که گاهی در سینمای دفاع 
مقدس یافت می شود. او مدت ها با گروه 23 نفر، 

مأنوس و همراه بوده و پیشتر یک فیلم مستند با 
عنوان »23 و آن یک نفر« کارگردانی کرده که به 
نوعی اولین روایت شاخص از ماجرای این گروه 
است؛ پیش از چاپ کتاب »آن بیست وسه نفر« و 
حضور آن ها در »ماه عسل«. مهدی جعفری به 
واسطه هم نشینی و کار قبلی اش، کاملًا روی 
سوژه مسلط است و این سوژه، به هیچ عنوان 

برای فیلم ساز تحمیلی نبوده است.

تصاویر جذاب

بخش اعــظــم کــارنــامــه مهدی 4 
حضور  به  سینما،  در  جعفری 
او به عنوان فیلم بــردار و مدیر 
فیلم برداری مربوط می شود. او در سال های 
فعالیت خود، مدیر فیلم برداری آثار شاخصی 

چون »به وقت شام« اثر ابراهیم حاتمی کیا، 
»اتوبوس  »بارکد« ساخته مصطفی کیایی، 
شــب« بــه کــارگــردانــی کیومرث پوراحمد و 
»دهلیز« اثر بهروز شعیبی بوده است. از همین 
روســت که فیلم بــرداری، از نقاط درخشان 
فیلم سینمایی »23 نفر« اســت. اگرچه در 
بخش های مربوط به متن درگیری های جنگ، 
فیلم کمی ضعف دارد، اما تصاویر جذاب، 
بدون تردید از نقاط قوت فیلم است. وجوه 
تکنیکی فیلم برداری »23 نفر« نیز قابل توجه 
اســت؛ به خصوص در بخش های میانی اثر 
که دوربین در فضای کوچک اتاق زندانی ها 
حضور دارد و همزمان شمار زیــادی بازیگر 
که تقریباً همگی دیالوگ دارند، در قاب دیده 

می شوند.

4 دلیل برای آن که فیلم ستایش شده مهدی جعفری را در سینما ببینیم

چرا پرویز پرستویی ،»تهمورث« و لیلا حاتمی، »شهرزاد«شد؟
پاسخ کارگردان »آخرین داستان« به خراسان درباره چگونگی صداپیشگی ستاره های سینما در این فیلم

مائده کاشیان - پویانمایی »آخرین داستان« که 
این روزها روی پرده سینما در حال اکران است، 
قصه معروف »کاوه« و »ضحاک« را به زبان سینما 
به تصویر کشیده است. اشکان رهگذر کارگردان 
این پویانمایی 9 سال زمان صرف ساخت این 
پویانمایی کرده تا بتواند یکی از داستان های 
شاهنامه فردوسی را در قالب پویانمایی به تصویر 
بکشد. این پویانمایی تا به حال چند جایزه معتبر 
جهانی را کسب کرده و به رقابت اسکار 2020 
نیز راه پیدا کرده است. به بهانه اکران »آخرین 
داستان« با اشکان رهگذر درباره این پویانمایی 
و انتخاب صداپیشه ها گفت وگو کرده ایم که در 

ادامه مطلب می خوانید.
بــازیــگــران 	  از  گرفتید  تصمیم  ــد  ش ــه  چ

»آخرین  صداپیشگی  بـــرای  شناخته شده 
داستان« استفاده کنید؟

ما در ایران دوبلورهای بسیار حرفه ای داریم و 
ایران در هنر دوبله همیشه جزو بهترین ها بوده 
است اما دوبله و صداپیشگی دو مقوله متفاوت 
ــت. متاسفانه ما چــون کشوری نبودیم که  اس
خیلی در حوزه پویانمایی تولید داشته باشیم، 
صداپیشگی و دوبله با یکدیگر مخلوط شده. چون 
همیشه پویانمایی هایی را هم که دیده ایم وارداتی 
بوده اند، همیشه دوبلورهای ما کار صداپیشه ها را 

انجام داده اند.
تفاوت دوبله و صداپیشگی چیست؟	 

در دوبله صدایی وجــود دارد و دوبلور باید آن 
صدا را بازسازی کند، اما صداپیشه باید از هیچ، 
بازی سازی و بــازی کند تا یک صدا را به وجود 
بــیــاورد کــه صــد البته دوبــلــورهــای مــا بــه دلیل 
تبحرشان، مسلط به صداپیشگی هم هستند. 
کاری که من می خواستم انجام بدهم، این بود که 
واقعا یک کار »وویس اکتینگ« )بازیگری با صدا( 
باشد. یعنی مثل همه جای دنیا با حضور بازیگران 

و ستاره های سینما کار صداپیشگی ارائه بدهم که 
هم این تجربه اتفاق بیفتد و هم بتوانیم از شهرت 

آن ها برای معرفی فیلم استفاده کنیم.
برای انتخاب صداپیشه ها چطور به خانم 	 

پاکروان رسیدید؟
خانم پاکروان در حوزه تهیه کنندگی، مدیریت 
تولید و انتخاب بازیگر تجربه خیلی خوبی داشتند، 
به واسطه تدوینگرم خانم ژینوس پدرام با ایشان 
آشنا شدم و دیدم حرف هایی که می زنند عملیاتی 
و شدنی است. ایشان خیلی با کار ارتباط برقرار 

کردند و کار را جدی گرفتند.
ملاک هایتان برای انتخاب اکبر زنجانپور و 	 

حامد بهداد برای شخصیت »کاوه« و »ضحاک« 
چه بود؟

ما در انتخاب مان سه وجه را در نظر گرفتیم، اول 
این که صدای آن بازیگر صدای هویت داری باشد، 
یعنی با شنیدن صــدای او، مخاطب بداند این 
صدا، صدای فلان بازیگر است، دوم تجربه تئاتر و 
سوم سابقه دوبله داشته باشد. ما برای شخصیت 
»کاوه« دنبال صدای گرم و حمایت کننده ای بودیم 
که بتواند هم آن شخصیت قاطع و هم شخصیت 
حمایتگر »کاوه« را داشته باشد و آقای زنجانپور را 
به این دلیل انتخاب کردیم. می خواستیم صدای 
»ضحاک« تیپیک و خاص باشد یعنی شخصیتی 
که در لحظه می تواند احساساتش را تغییر بدهد. 
در لحظه می تواند آرام باشد، در لحظه می تواند 
عصبانی باشد، در لحظه می تواند عاشق باشد. 
این مشخصه ای است که حامد بهداد دارد و در 
بازی هایش هست. ضمن این که باید همیشه در 
صدایش حالت تردید وجود می داشت که حس 

کنیم الان می خواهد یک کاری انجام دهد.
درباره لیلا حاتمی برای »شهرزاد«، اشکان 	 

خطیبی برای »آفریدون«، بانیپال شومون برای 
»روزبـــه« و پرویز پرستویی بــرای »تهمورث« 

چطور؟
برای »شهرزاد« دنبال یک صدای ملیح بودیم 
که بی گناهی و معصومیت را نشان بدهد، همان 
طور که »شهرزاد« به عنوان نماینده ای از سرزمین 
ــدای خانم  ــت. ایــن معصومیت در ص ــران اس ای
حاتمی هست. »آفــریــدون« خیلی شبیه خود 
اشکان خطیبی است، یعنی شخصیتی که یک 
مقدار جوان تر و خام تر از آن چیزی که هست نشان 
می دهد، می تواند اشتباه کند، می تواند خیلی 
احساساتی شود، صدایش به چنین ویژگی هایی 
ــه« انتخابی  ــرای شخصیت »روزبـ مــی خــورد. ب
نداشتم و کمی سردرگم بــودم، بانیپال را هم 
نمی شناختم، اما وقتی خانم پاکروان صدایش 
را که ابیاتی از شاهنامه خوانده بود پخش کرد، 
خیلی از استحکام صدایش و این که چقدر خوب 
فن بیان را بلد اســت و به کــار می گیرد خوشم 
آمد. »روزبــه« باید نمادی از »کاوه« هم می بود و 
همان استحکام صدایش را می خواستم. آقای 
پرویز پرستویی در دوبله سابقه جدی دارند و هم 
مولفه هایی که می خواستیم در صدای ایشان 
بود. می خواستم »ارشیا« که یک شخصیت مرموز 

است، صدای گرم و اغواکننده ای داشته باشد.
در مرحله انتخاب هیچ وقت پیش آمد فکر 	 

کنید که آقای پرستویی صداپیشه شخصیت 
»کاوه« باشند؟

نه، زیادی برای »کاوه« جوان است.
به نظرتان صدای آقای زنجانپور برای »کاوه« 	 

کمی مسن نبود؟
موقعی که صدایشان را شنیدم، کمی این حس را 
داشتم، اما زمانی که روی کار نشست، دیگر این 
حس از بین رفت، چون من واقعا دوست داشتم که 
صدای »کاوه« کمی پیر باشد. حتی در شاهنامه به 
تکیدگی و پیری »کاوه« اشاره شده است. احساس 
کردم واقعا جا دارد به بهانه صدا، سن »کاوه« را از 

چیزی که می بینیم بیشتر نشان دهیم.
چطور شد که باران کوثری را برای شخصیت 	 

»ماندانا« و بیتا فرهی را برای »اهریمن« انتخاب 
کردید؟

»ماندانا« باید یک دختر شر و شیطان و عصیان گر 
ــود، چــون کسی بــود کــه بــایــد پابه پای  ــی ب م
حماقت های »آفریدون« می آمد. صدای شر و 
شیطانی می خواستم که خانم کوثری این طور 
است. می خواستم »اهریمن« یک صدای دورگه 
زنانه داشته باشد، وقتی خانم پانته آ بهرام به من 
گفتند این صدا را شنیدی، دیدم که اصلا خودش 
است. اما خب از همان اول می دانستم باید یک 
تنظیماتی روی صدا انجام شود تا اسرارآمیزتر 

شود.
بازیگران برای صداپیشگی چه آموزش یا 	 

تمرینات خاصی داشتند؟
آقای پرستویی دو بار آمد و راف کات  اولیه را دید 
ــاره شخصیت ها با هم حرف زدیم،  و کلی درب
بعد نسخه پرینت شده از من خواست و بعد وقتی 
آمدم سرکار، دیدم دوباره دیالوگ ها را خودشان 
با دست نوشتند. آقــای خطیبی آمدند با هم 
دورخوانی کردیم، اما بقیه دوستان خیلی برای 
تمرین وقت نگذاشتند، من انتظارم این بود 
دورخوانی انجام دهیم اما چون بین کارهایشان 

این پروژه را انجام دادند، فرصت نشد.
استقبال در خارج از ایران چطور بوده؟	 

ما بیشتر در جشنواره ها بودیم و به جرئت می توانم 
بگویم استقبال خیلی بیشتر از ایران بوده است، 
حتی در پخش هم اوضاع بهتر بوده. یعنی مثلًا ما 

در روسیه، بیشتر از ایران سالن داریم.
ــدازه مــا شاهنامه را 	  چــرا؟ آن هــا کــه بــه انـ

نمی شناسند.
مسئله آن هــا اصــلًا شاهنامه نیست، آن هــا با 
خود کار ارتباط برقرار کردند. آن جا مخاطب 
بیشتر از مخاطب ما متوجه است و با پویانمایی 
بیشتر برخورد داشته، چون با آثــاری که تا به 
حال دیده اند هم متفاوت بوده و این برایشان 

جالب است.

سرگذشتِ آن»23 نفر«


